
誠實是我們珍視的美德， 
我們喜愛「拒絕作弊，堅守正直」的你！

中原大學 100 學年度 碩士班 入學考試 
3 月 19 日 13:30~15:00  

科目： 教育學                                      （共 1 頁第 1 頁） 

□可使用計算機，惟僅限不具可程式及多重記憶者      ■不可使用計算機 
 
 

教育研究所教育行政組 、 

教育研究所教育行政組(在職) 

一、最近校園霸凌事件層出不窮，造成校園的危機，請以「歸因論」探討此類霸凌問題的成 

因，並說明學校當局應採取的因應之道。(25%) 

 

 

 

 

 

二、洪蘭教授最近發表一篇「教養孩子要像放風箏」的論述，另外華裔美國人蔡女士曾發表

「虎媽」育兒經，引起社會很大的回應。請你就教育學任一理論作評析並闡述你個人的教  

育理念。(25%) 

 

 

 

 

三、說明古典制約與操作制約，以及在教育方面的應用？(25%) 

 

 

 

 

 

四、先將下文翻譯為中文，再表達你對內容的看法？(25%) 

 

 

    Three areas of inquiry have particularly relevance to the nature and purpose of 
the various models of teaching : 1. the study of how the mind created knowledge has 
resulted in what area currently referred to as constructivist views of education. 2. The 
study of how to help the learner gain understanding about how knowledge is 
constructed and about the conscious control of tools for doing so in the study of 
metacognition. 3. Reflection on learner capacity is resulting in the reassessment of 
the nature of the mind, particularly in redefinitions of the nature of intelligence. 
 

 

 


